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DANIELA PELCLOVÁ 

 



Začátky pracovního lékařství 

1925 ILO  návrh Úmluvy, týkající se 
odškodňování nemocí z povolání 
  
1932 ČSR připojení k Úmluvě 

 
1932 MUDr. J. Teisinger zakládá  

na II. Interní klinice v Praze 2 
poradnu pro choroby z povolání 

 
1947 profesor Teisinger  

jmenován přednostou první  

Kliniky pracovního lékařství v Československu 



„Je odvaha psát o Pracovním lékařství“ 



Co mne přivedlo na kliniku -1978 

1953-55 Uranové 
doly Příbram 
rychlorazič 
JUDr.B.  
politický vězeň 



Tohle byli naši pacienti 
v Emauzích 



Klinika v 70. letech 

 

• 27 lůžek s přívodem kyslíku  

• Těžce nemocní pacienti 

• Infuze 3x denně 

• Silikózy, silikotuberkulózy 

• Nemoci z azbestu 

• Karcinomy plic z radonu   

• Radiační nehody 

• 2,3,7,8 - TCDD   

 



Klinika v 21. století 

• 1999 jen 15 lůžek,  

• jen 3 koncentrátory kyslíku 

 

 

• 2011 jen 2 zapůjčená lůžka na TRN 

• testování profesního astmatu 

• léčení ojedinělých otrav antidoty –  

• OTRAVY JSOU PRO VŠECHNY PŘEKVAPENÍM 

 



Příště můžeme slavit už za 9 let! 
Klinika zřízena 1. 3. 1946 



 
Nevyjasněná otázka z historie 

Proč se klinika stěhovala v r. 1999? 
Restituční nároky řádu Benediktýnů?  

Zaměstnanci kliniky  
ještě v Emauzích  

v roce 1997 



1- Pokus o smír před  
podáním žaloby 
Vážený pane řediteli, 

  
 

• na kliniku jsem byla přijata na vlastní žádost na základě 
zvýšené hladiny thalia v mém biologickém materiálu. 

• Hned po přijetí jsem byla poslána do suterénu kliniky 
oš. lék. MUDr. M. na RTG hrudníku.  

• Byl tam velmi starý přístroj, na což jsem upozornila 
laborantku, ta však řekla, že je v pořádku.  

• Vzhledem k tomu, že místnost nebyla zapečetěna, 
uvěřila jsem a nechala se ozářit.  

• Ihned se  mi udělalo nevolno, takže po vyjití z místnosti 
jsem se musela posadit v chodbě.  



Pokus o smír před podáním žaloby 

   
• V následujících dnech mi řekla MUDr. Mádlová, že mám 

nemoc z ozáření. Léky na léčbu jsem však nedostala.  
• Poté, co jsem odevzdala moje ustřižené vlasy v zalepené 

obálce do ošetřovny mi přiznala  MUDr. Cahová, že byla 
přinucena spláchnout moje ustřižené vlasy do záchodu           
a na vyšetření poslat kus svých ustřižených dlouhých vlasů 
místo mých.  

• Od toho dne chodila s vlasy svázanými do uzlu, aby to 
nebylo poznat.  Vlasy si rozpustila až za týden a zase nosila 
tzv. ohon.  

• Taková je pravda pane řediteli! 



Pokus o smír před podáním žaloby 

  

• Žádám Vás, aby Vaše podřízené pracoviště neprodleně 
ohodnotilo bolestné a Vaše VFN mi poslala peníze jako 
náhradu škody na mém zdraví. 

• Jistě uznáte, že už nikdy nebudu mocí pracovat s počítačem a 
laserovými přístroji a že potřebuji   

• dlouhodobý pobyt na ve vysokohorském prostředí.     
• Nejblíže je Štrbské pleso.  
• Zaplatíte mi takový pobyt? Vyslovuji naději, že moje zájmy se 

vyřídí bez soudního procesu.  
 

• S pozdravem,   MUDr. X.Y.                                     
• 17.3. 1999 



2- Vážený pane primaři, 
 

prosím o vrácení mojí barevné fotografie, protože se  

po zdravotnických zařízeních pohybuje moje dvojnice.  

Pokládám za správné Vám sdělit věc, na kterou jsem si 

vzpomněla v těchto dnech.  

Před mým odchodem z kliniky mi mezi řečí sdělila vrchní sestra 

(J.F.), že na chodbě kliniky byla pomerančová Fanta a někdo se 

z ní otrávil. To sdělení jsem ihned zapomněla.  

Až teď se mi vrátila paměť a tak Vám píši, že o Fantě by Vám 

mohla říci paní Krumpolcová z Kostelní Lhoty, pošta Sadská, 

která se mnou byla na pokoji. Fantu si koupila 20. 4.1999        

v bufetu, avšak nepila ji, protože byla pro ni moc sladká.    



2- Vážený pane primaři, 
 

Ve čtvrtek 23. 4. před propuštěním mi ji chtěla darovat se slovy, 

že tu Fantu od ní koupili moji příbuzní, muž s dívkou a že do ní 

nasypali nějaký prášek, aby mi Fanta lépe chutnala.  

Dar-Fantu jsem odmítla s tím, že limonády nepiji, což je pravda.  

 

Fanta tedy zůstala na oddělení, kde ji paní Krumpolcová 

nechala. 



2- Vážený pane primaři, 
 

Podotýkám, že nikomu ze svých příbuzných ani známých 

jsem neřekla, že jsem v Praze na klinice, to jsem sdělila 

pouze mému známému, V. Z., redaktorovi týdeníku Profit. 

Tomu jsem opakovaně z kliniky volala, avšak ani jednou mě 

nepřišel navštívit. 

Jeho dceru jsem však opakovaně viděla na nádvoří Emauz 

s velkou psí fenou- šedou filou.  

S pozdravem,  

X.Y. 

 



Přestěhování kliniky nastalo 30. 5. 1999 
 


